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Protokół nr XLII/21 

 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 27 stycznia 2022 r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 15:53. 

Obrady sesji odbyły się w trybie zdalnym za pośrednictwem systemu 

wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-

Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). Obrady 

prowadził Ireneusz Wiśniewski Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Ad 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski. Po 

przywitaniu wszystkich uczestniczących w obradach, na podstawie danych 

o zarejestrowaniu (zalogowaniu) się radnych w elektronicznym systemie rejestracji i 

ustalania wyników głosowania, poinformował, że obrady są prawomocne. W chwili 

stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w niej 18 radnych. W trakcie obrad 

dołączyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 radnych.  

 

Do porządku obrad nie wprowadzono żadnych zmian.  

 

Porządek obrad XLII sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie protokołu Nr XL/21 z sesji Rady Miasta z dnia 30 listopada 2021 r.   

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

4. Informacja  Prezydenta  Miasta  Kędzierzyn-Koźle  z  działalności  w  okresie  

międzysesyjnym.   

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia i ustalenia wysokości dziennych 

stawek opłaty  targowej,  zasad  poboru  i  terminu  jej  płatności,  zarządzenia  

poboru  opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich 

wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle;  

2) zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków rolnego, leśnego i od 

nieruchomości;  

3) ustanowienia  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  stanowiącego  

regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia;  

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego;  

5) zmian w budżecie miasta na rok 2022 wraz z autopoprawką;  

6) zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  

lata 2022-2035;  

7) skargi  na  działania  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 

Kędzierzynie-Koźlu;  
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8) rozpatrzenia petycji „o nadzwyczajne zwołanie posiedzeń rad miejskich w 

obliczu zaistnienia stanu kryzysowego w celu uchwalenia uchwał 

umożliwiających podjęcie działań ratowniczych;  

9) wniosku w przedmiocie „remontu linii kolejowej 137 Katowice – Kędzierzyn-

Koźle – Kamieniec Ząbkowicki – Legnica”;  

10) wyrażenia stanowiska Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle wobec skargi złożonej w 

dniu 15  listopada  2021  r.  Wojewodzie  Opolskiemu  (inicjatywa  

uchwałodawcza Przewodniczącego Rady Miasta Ireneusza Wiśniewskiego);  

11) przyjęcia  apelu  do  PKP  S.A.  w  przedmiocie  uwzględnienia  w  rozkładach  

jazdy pociągów  roli  i  potencjału  węzła  kolejowego  Kędzierzyn-Koźle  

(inicjatywa uchwałodawcza radnego Andrzeja Kopackiego).   

6. Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Rady  Miasta 

Kędzierzyn-Koźle za rok 2021.  

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle za 

rok 2021. 

8. Interpelacje,  zapytania  i  oświadczenia  radnych.  Odpowiedzi  na  interpelacje i 

zapytania radnych.  

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2. 

Przyjęcie protokołu Nr XL/21 z sesji Rady Miasta z dnia 30 listopada 2021 r.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XL/21 z 

sesji Rady Miasta z dnia 30 listopada 2021 r.: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, 

Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Fąfara, Dominik Szustakiewicz 

NIEOBECNI (2) 

Halina Mińczuk, Marek Piasecki 

 

Prowadzący obrady poinformował, że protokół został przyjęty.  

 

Ad 3. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
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Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz korespondencji 

w okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna informacja 

dołączona do niniejszego protokołu). 

 

Ad 4. 

Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie     

międzysesyjnym. 

 

Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 

Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym w dniach od 22 grudnia 2021 r. do 19 

stycznia 2022 r. oraz 20 do 26 stycznia 2022 r., podejmowanych w ramach inicjatywy 

uchwałodawczej, wydawania aktów kierownictwa wewnętrznego oraz aktów 

administracyjnych w zakresie postępowania podatkowego” (pismo Or.0057.1.2022 z 

dnia 20 stycznia 2022 r. oraz z dnia 26 stycznia 2026 r. będące uzupełnieniem informacji 

z dnia 20 stycznia). 

 

Prezydent Miasta poinformowała, że w dniu dzisiejszym został podpisany akt notarialny 

ze spółką Eko-Okna na sprzedaż działki na Polu Południowym. Ponadto wspomniała o 

inwestycji remontu mostu na osiedlu Blachownia, która powinna się zacząć za kilka 

miesięcy.  

 

Ad 5. 

1) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia i ustalenia 

wysokości dziennych stawek opłaty  targowej,  zasad  poboru  i  terminu  jej  

płatności,  zarządzenia  poboru  opłaty targowej w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-

Koźle 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” –  2, „wstrzymujących się” –  1, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Jacek Król wspomniał o pytaniu, które zadał na posiedzeniu Komisji Infrastruktury o  

zarobki inkasentów i informacji zbiorczej z dwóch lat,  zwrócił się z kolejnym pytaniem, 

czy otrzymana informacja dotyczy wszystkich inkasentów łącznie z Kłodnicą oraz ile 

to średnio wychodzi na inkasenta.  

 

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że podana w odpowiedzi kwota dotyczy 

tylko inkasentów opłaty targowej, inkasenci są wymienieni w uchwale, są to trzy osoby, 

nie każdy ma po równo, ok. 8-9 tys. na trzy osoby rocznie. 

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz 

Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Dominik 

Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/487/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia i ustalenia wysokości 

dziennych stawek opłaty  targowej,  zasad  poboru  i  terminu  jej  płatności,  

zarządzenia  poboru  opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów 

i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

2) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków rolnego, 

leśnego i od nieruchomości  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja jednogłośnie 11 głosów „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 
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Ireneusz Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Ireneusz Wiśniewski z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddał 

głos „za” poprzez system wideokonferencyjny.  

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/488/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatków rolnego, leśnego i od 

nieruchomości 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

3) Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  

stanowiącego  regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja jednogłośnie 12 głosów „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Oczoś 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/489/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie ustanowienia  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  

stanowiącego  regionalną pomoc inwestycyjną i warunków jego udzielenia 
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 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

4) Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” –  3, „wstrzymujących się” –  2, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (5) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Marek Piasecki, Dominik Szustakiewicz, Sławomir 

Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/490/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

5) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022 wraz  

z autopoprawką 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 8, ,,przeciw” –  2, „wstrzymujących się” –  2, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Tomasz Scheller zapytała o punkt 5 projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

dotyczący zwiększenia przychodów o kwotę ok. 770 tys. zł z niewykorzystanych w roku 

2021 środków z wpłat za sprzedaż napojów alkoholowych. Zapytał, czy środki te środki 

mogą być wykorzystane na zapobieganie alkoholizmowi. 
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Skarbnik Miasta wyjaśniła, że środków tych nie udaje się z różnych przyczyn 

zagospodarować w całości, środki są przekazywane na działania ujęte w programie 

rozwiązywania problemów alkoholowych, ponieważ są przekazywane na dotacje na 

działalność stowarzyszeń dla dzieci i młodzieży, Wydział Kultury, Sportu i Turystyki 

będzie rozdysponował te środki.  

 

Wojciech Jagiełło dodał, że środki te są przeznaczone na zadania, które wynikają z 

ustawy o zwalczaniu alkoholizmu, m. in. znaczne środki są przeznaczone na zajęcia dla 

dzieci, ale tylko sportowe, bo tylko na takie pozwala ustawa. Większość 

niewydatkowanych środków wynikała przede wszystkim z zamknięcia szkół, te środki 

nie mogą być inaczej wykorzystane niż na wspomniane działania.  

 

Tomasz Scheller zapytał o kiedy będzie budowany łącznik na Pole Południowe.   

 

Artur Maruszczak poinformował, że zadanie budowy łącznika, który łączy obwodnicę 

ze skrzyżowaniem  ulic Energetyków i Przyjaźni w tym roku będzie wprowadzone do 

projektowania. Realizacja tego zadania nastąpi najpóźniej do roku 2024. Co do 

następnego odcinka łącznika gmina w tym roku chce ruszyć z dokumentacją, jest to 

odcinek 1,5 km, możliwy do zrealizowania w tym samym czasie.  

 

Jacek Król zapytał o kwestie związane z podziałem działek przy budowie łącznika i tego 

co pozostanie po tych działkach pomiędzy obwodnicą a lasem, czy gmina planuje 

wykupić teren w całości do granicy lasu. 

 

Artur Maruszczak wyjaśnił, że co do zasady gmina stara się nie zostawiać małych 

powierzchni, ale w większości przypadków są to części pól, które nadają się do użytku. 

Jeśli chodzi o szczegóły proponuje dyskusję w tym temacie przełożyć na posiedzenie 

komisji.  

 

Jacek Król zgadza się na propozycję prezydenta, zaznaczył, że interesuje go kwestia 

dojazdu do pozostałości po działkach.  

 

Artur Maruszczak zapewnił, że do każdej działki, która zostaje u dotychczasowego 

właściciela jest zapewniony dojazd.  

 

Jacek Król obawia się, że do małych powierzchni nie będzie poprowadzona droga 

dojazdowa, zwrócił się z prośba o przedłożenie radnym przed posiedzeniem komisji 

planowanego podziału działek.   

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

wraz z autopoprawką pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (4) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Jacek Król, Marek Piasecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Hanna Białas 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/491/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

6) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniej  

prognozy  finansowej  na  lata 2022-2035 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” –  3, „wstrzymujących się” –  2, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, 

Małgorzata Lipczyńska, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (3) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Marek Piasecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Michał Nowak 
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NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/492/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w  sprawie  uchwalenia  wieloletniej  prognozy  

finansowej  na  lata 2022-2035 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

7) Podjęcie uchwały w sprawie skargi  na  działania  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  

Pomocy  Społecznej  w Kędzierzynie-Koźlu 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, poinformował, że 

komisja przychyliła się do stanowiska Prezydenta Miasta, że skarga jest bezzasadna w 

zakresie braku rozpatrzenia przez dyrektora MOPS skargi na pracownika MOPS, 

ponieważ takiej skargi nie odnotowano w MOPS, natomiast co do wniosku o zmianę 

decyzji w przedmiocie zwrotu nienależnie pobranych świadczeń, komisja nie jest 

właściwym organem do rozpatrzenia skargi.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Grzegorz Chudomięt, Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, 

Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Jacek Król, Marek Piasecki, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/493/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie skargi na działania Dyrektora Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  

Społecznej  w Kędzierzynie-Koźlu  
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 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

8) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji „o nadzwyczajne zwołanie 

posiedzeń rad miejskich w obliczu zaistnienia stanu kryzysowego w celu uchwalenia 

uchwał umożliwiających podjęcie działań ratowniczych. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, poinformował, że 

jest to petycja radykalnych antyszczepionkowców, którzy wnoszą do Rady Miasta o to, 

aby zakazać stosowania maseczek ochronnych z jednoczesną komunikacją  

o szkodliwości ich stosowania, zakaz kwarantann i zakaz szczepionek, które mają 

„uśmiercić ludzkość”. Komisja przychyliła się do stanowiska Prezydenta Miasta, które 

stwierdza, że nie ma podstaw prawnych do przygotowania takich uchwał, a objęte 

postulatami zawartymi w petycji instrumenty zapobiegania i zwalczania SARS-CoV-2 

znajdują umocowanie w wymienionych przepisach tj. dwóch ustaw i dwóch 

rozporządzeń.  

Stanowisko Prezydenta Miasta zostało zaakceptowane, jednak z pewną zmianą 

polegającą na tym, że komisja wniosła aby dodać do niego stwierdzenie, że te 

instrumenty znajdują umocowanie nie tylko w przepisach prawa ale również  

w aktualnym stanie wiedzy medycznej. Takie stanowisko komisja zaaprobowała 

jednogłośnie. 

 

Radny Grzegorz Chudomięt zabierając głos w dyskusji, którą otworzył przewodniczący 

obrad wyraził pogląd, że dochodzi do absurdów polegających na tym, że Rada Miasta 

musi na każde „wariactwo” odpowiadać w postaci podejmowania uchwał. Rada Miasta 

niestety traci w ten sposób swoją powagę. Poruszając natomiast kwestię zakazu 

stosowania maseczek ochronnych, o których jest mowa w petycji, radny Chudomięt 

wskazał na duże nieścisłości w tym zakresie, mianowicie wyraził opinię, że nawet  

w sytuacji otrzymania mandatu za brak osłaniania nosa i ust maseczką ochronną  

w miejscach publicznych, sądy nie podzielają tej tezy wobec czego kary nałożone nie 

są skuteczne. 

  

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, 

Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, 

Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, 

Sławomir Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewa Czubek  
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BRAK GŁOSU (3) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Halina Mińczuk 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/494/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji „o nadzwyczajne zwołanie posiedzeń rad 

miejskich w obliczu zaistnienia stanu kryzysowego w celu uchwalenia uchwał 

umożliwiających podjęcie działań ratowniczych  
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

9) Podjęcie uchwały w sprawie wniosku w przedmiocie „remontu linii kolejowej 137 

Katowice – Kędzierzyn-Koźle – Kamieniec Ząbkowicki – Legnica”. 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, poinformował, że 

wniosek dotyczy remontu linii kolejowej 137. Komisja przychyliła się do stanowiska 

Prezydenta Miasta, wskazując, że wniosek jest bezzasadny, a Rada Miasta nie jest 

organem właściwym do jego rozpatrzenia. Właściwym kompetencyjnie organem jest 

Zarząd PKP PLK S.A. z siedzibą w Warszawie. Do stanowiska przedłożonego przez 

panią prezydent komisja dodała § 2, w którym informuje wnioskodawcę, że zgodnie  

z planem pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2022, temat dotyczący 

komunikacji kolejowej będzie omawiany na sesji marcowej. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Chudomięt 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  
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UCHWAŁA NR XLII/495/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie wniosku w przedmiocie „remontu linii kolejowej 137 Katowice – 

Kędzierzyn-Koźle – Kamieniec Ząbkowicki – Legnica 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

10) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

wobec skargi złożonej w dniu 15  listopada  2021  r.  Wojewodzie  Opolskiemu  

(inicjatywa  uchwałodawcza Przewodniczącego Rady Miasta Ireneusza 

Wiśniewskiego). 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, krótko wyjaśnił, 

że skarga dotyczy wcześniejszej działalności komisji w tym temacie, mianowicie chodzi 

o skargę mieszkańca naszego miasta, który pożyczył pewną kwotę innej mieszkance na 

zabezpieczenie wadium do startu w przetargu na zakup lokalu mieszkalnego. Pani 

przetarg wygrała po czym nie przystąpiła do umowy, a w związku z tym wadium, które 

wpłaciła zgodnie z przepisami prawa jej przepadło. Wówczas skarga dotyczyła zwrotu 

wpłaconego wadium. Komisja nie mogła niestety uznać skargi za zasadną ponieważ 

spotkałoby się to ze złamaniem dyscypliny finansów publicznych i złamaniem prawa w 

sytuacji zwrotu wadium na konto tej mieszkanki. Taką skargę może rozpatrzyć tylko i 

wyłącznie sąd cywilny i takie też było ostatecznie stanowisko Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Temat jak widać nie skończył się, mieszkaniec zwrócił się do 

Wojewody Opolskiego skarżąc się tym samym bezpośrednio na działania Rady Miasta. 

Wojewoda zwrócił się o stosowne wyjaśnienia w tej sprawie, stąd też musiał zostać 

przygotowany projekt uchwały Rady Miasta wraz z odpowiednim stanowiskiem. 

   

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , 

Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian 

Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Grzegorz Chudomięt, Katarzyna Kukolka-Bogocz 

BRAK GŁOSU (3) 

Grażyna Filipowicz , Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/496/22 
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Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle wobec skargi 

złożonej w dniu 15  listopada  2021  r.  Wojewodzie  Opolskiemu   
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

11) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  apelu  do  PKP  S.A.  w  przedmiocie  

uwzględnienia  w  rozkładach  jazdy pociągów  roli  i  potencjału  węzła  kolejowego  

Kędzierzyn-Koźle  (inicjatywa uchwałodawcza radnego Andrzeja Kopackiego).   

 

Na wstępie głos zabrał inicjator uchwały. Radny Andrzej Kopacki poinformował, że 

głównym celem jego inicjatywy było spowodowanie aby nasze miasto obsługiwała 

większa liczba połączeń dalekobieżnych. W ostatnich latach bywało z tym różnie  

i niestety jak na potencjał węzła Kędzierzyn-Koźle tych połączeń jest zdecydowanie za 

mało. 

 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję, w której jako pierwszy głos zabrał radny 

Grzegorz Chudomięt. Radny z przykrością stwierdził, że wątpi w skuteczność tego 

apelu. Podejmowanie takich a nie innych działań przez Zarząd PKP wynika zapewne  

z faktu, że kolej jest społeczna czyli państwowa i w związku z tym „robi to co uważa”. 

Gdyby działała jak zwykłe przedsiębiorstwo byłaby zupełnie inna sytuacja. Państwo 

uznało, że przywrócenie tych połączeń jest po prostu nierentowne i dlatego nie 

uruchamia takich działań. 

 

Andrzej Kopacki wyraził odmienne zdanie. Wiele samorządów takie apele kieruje do 

władz naszego kraju. Podał przykład Komitetu Obrony Dolnośląskich Linii 

Kolejowych, którzy działają w bardzo prężny sposób wysyłając tygodniowo po kilka 

pism do decydentów PKP i co ciekawe ich wnioski-apele przynoszą efekty. PKP 

wsłuchuje się w ich głosy i część z nich realizuje. Wobec powyższego radny stwierdził, 

że nie widzi powodu aby PKP nasze apele miało lekceważyć. Dodał, że PKP swego 

czasu obiecywało, że po zmodernizowaniu tej linii zostaną przywrócone dalekobieżne 

połączenia przez Kędzierzyn-Koźle. To nie był wymysł naszych mieszkańców tylko 

deklaracje składane przez Polskie Koleje Państwowe. Dlatego należy przypominać się 

z naszymi oczekiwaniami właśnie w imieniu mieszkańców. 

 

Radny Michał Nowak wyrażając swoje stanowisko, poinformował że kierowanie apeli 

w różnych kwestiach jest jak najbardziej zasadne i tak naprawdę nic nie szkodzi aby je 

zgłaszać. Powołując się na stan faktyczny w tym zakresie przywołał działania senatora 

Beniamina Godyli, który złożył pismo do wiceministra Andrzeja Adamczyka.  

W mediach do tego pisma odniósł się rzecznik PKP Pan Siemieniec, który obiecał że  

z chwilą zakończenia prac remontowych trasy E30 te pociągi zostaną przetrasowane.  

W związku z powyższym my również powinniśmy się jak najbardziej przypominać  

z naszymi oczekiwaniami względem PKP. W marcu Rada Miasta zgodnie z przyjętym 

planem pracy będzie omawiała temat transportu kolejowego więc będzie też okazja do 

przedyskutowania tematu przy współudziale decydentów, którzy miejmy nadzieję będą 

uczestniczyć w tych obradach.   



14 
 

 

Radny Fabian Pszon wyrażając swoją opinię, uznał apel za jak najbardziej zasadny. 

Nierentowność, o której wspominał radny Chudomięt nie jest argumentem aby apelu 

niezrealizować. Nie wszystkie podejmowane działania muszą być w 100% rentowne. 

Jeżeli nasi mieszkańcy chcą tych połączeń to należy zwrócić się do PKP o dopłacenie 

do tego połączenia. Koleje są społeczne i powinny dojeżdżać w różne miejsca, nie tylko 

w te najbardziej oblegane. 

 

Ireneusz Wiśniewski wskazał także na istotę tego apelu, mianowicie na fakt, że chodzi 

w nim głównie o to aby z powrotem przywrócić połączenia dalekobieżne, które swego 

czasu funkcjonowały. Obecnie większość tych połączeń została skierowana na Strzelce 

Opolskie, gdzie zakładano i obiecywano, że po remoncie linii transport kolejowy 

ponownie wróci na nasz teren. 

W marcu temat ten będzie szeroko omawiany podczas sesji Rady Miasta.  

 

Wobec braku innych chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Fąfara, Marek Piasecki 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLII/497/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia  apelu  do  PKP  S.A.  w  przedmiocie  uwzględnienia   

w  rozkładach  jazdy pociągów  roli  i  potencjału  węzła  kolejowego  Kędzierzyn-

Koźle 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Ad. 6  

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  Rady  Miasta 

Kędzierzyn-Koźle za rok 2021.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, poinformował że 

przedłożenie takiego sprawozdania jest obowiązkiem komisji. W sprawozdaniu 
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znajduje się informacja o ilości rozpatrzonych skarg, wniosków i petycji, których razem 

było 17. W większości stanowisko pani prezydent komisja podzielała ale zdarzały się 

przypadki, w których komisja dodawała pewne elementy od siebie. Komisja bez zwłoki 

rozpatrywała wszystkie skargi i wnioski, robiła to w sposób fachowy i praworządny. 

Kończąc podziękował przede wszystkim za całoroczną pomoc w pracach komisji 

państwu mecenasom oraz Sekretarzowi Miasta, który na każdym posiedzeniu komisji 

był obecny. 

Przewodniczący obrad nie widząc chętnych do dyskusji poinformował, że sprawozdanie 

zostało przez Radę Miasta przyjęte do wiadomości (radca prawny Mikołaj Miścicki 

wskazał na brak potrzeby głosowania tego sprawozdania). 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle za rok 

2021. 

 

Przewodnicząca Komisji Katarzyna Dysarz, poinformowała, że komisja przede 

wszystkim pracowała nad wnioskiem absolutoryjnym oraz przeprowadziła jedną 

kontrolę w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. 

Pozostałe kontrole z uwagi na przedłużającą się pandemię nie mogły być zrealizowane 

w związku z czym wszystkie zostały przeniesione do planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na rok 2022. 

 

Przewodniczący obrad nie widząc chętnych do dyskusji poinformował, że sprawozdanie 

zostało przez Radę Miasta przyjęte do wiadomości. 

Ad. 8  

Interpelacje,  zapytania  i  oświadczenia  radnych.  Odpowiedzi  na  interpelacje i 

zapytania radnych.  

 

Radny Jacek Król poruszył temat obecności radnych podczas komisji i sesji Rady 

Miasta. Zwrócił się mianowicie z pytaniem kto był autorem ograniczenia dostępności 

udziału radnych w komisjach problemowych. Nastąpiła zmiana statusu radnych  

w systemie Teeams. Wszyscy radni są zakwalifikowani jako goście, a jedynie pan 

przewodniczący i prezydenci figurują w systemie jako gospodarze. Kontynuując 

wskazał, że niby jest to mało istotna kwestia ale problem polega na tym, że ograniczony 

został radnym dostęp do udziału w komisjach, których członkami formalnie nie są.  

W starym systemie każdy radny mógł bez żadnego problemu wejść na kanał ogólny i 

być uczestnikiem spotkania. 

 

Przewodniczący obrad udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że nie ma autora ograniczenia 

pozycji radnych, o którym wskazuje radny Król. Poinformował, że nikt nie miał ani 

takiego zamiaru ani zamysłu, a cała sytuacja powstała tylko i wyłącznie  

z powodów technicznych gdzie nastąpiła zmiana licencji systemu Teams. 

Przewodniczący rady zobowiązał się do przesyłania wszystkim radnym każdorazowo 
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zaproszenia (tj. link) do udziału w komisjach problemowych Rady Miasta. Dodał przy 

tym, że radny Król jest pierwszą i jedyną osobą, która zwróciła na ten fakt uwagę.  

 

Ad. 9 

Wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski w związku z prośbą nauczycieli PSP Nr 12  

w Kędzierzynie-Koźlu przekazał podziękowania dla radnego Sławomira 

Wołkowieckiego za zaangażowanie i prace w przygotowaniu świątecznych paczek dla 

kobiet w Zapowach. Podziękowania złożyły również same obdarowane. 

 

Poinformował także, że kolejna sesja Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbędzie się  

24 lutego 2022 r. o godz. 14.00 

 

Ad. 10 
Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz 

Wiśniewski, zamknął XLII sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

 

Przewodniczący obrad 

Ireneusz Wiśniewski 

 

 

 

Sesja zakończyła się o godz. 15:53 

 

 
Protokołowały:  

Xymena Wąsowicz (str. 1-9) 

Magdalena Słowik (str. 10-16) 


